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Sastanak fokus grupe - URALNI RAZVOJ, POLJOPRIVREDA, RIBARSTVO 
 
 
 
ZAPISNIK SA SASTANKA 
 

SASTANAK: Fokus grupa: URALNI RAZVOJ, POLJOPRIVREDA, 
RIBARSTVO 

MJESTO ODRŽAVANJA: Ekonomski fakultet u Splitu 

DATUM: Petak, 16.10.2015. 

POČETAK: 12:05 h 

ZAVRŠETAK: 13:45 h 

PRISUTNI:   Tomislav Dilber - Savjetodavna služba 

 Ante Jelavić – Braniteljska zadruga Domaćin, Hrvatski savez 
OPG-a 

 Ivana Dumančić – Braniteljska zadruga Domaćin, Hrvatski savez 
OPG-a 

 Marko Škopljanac – Eko-etno selo Radošić 

 Josip Plazibat – OPG Ivin dvor 
 Zvonko Balta – Savjetodavna služba Sinj 

 Božena Beljan – Savjetodavna služba Trogir 
 Danica Tadin – Savjetodavna služba Kaštela 

 Tihana Šundov – Savjetodavna služba Split 

 Marko Tepić– Udruga Gora Dalmatina 
 Zdenko Bogović – Hrvatski savez udruga privatnih šumovlasnika 

 Antonija Gomezelj – Bioplan d.o.o. 
 Božica Budiša – UHY Savjetovanje 

 Boris Dečić – UHY Savjetovanje 
 Ela Žižić – Grad Split 

 Ana Jerkunica – Grad Split 

MODERATOR: Dr.sc. Blanka Šimundić 

ZAPISNIČAR: Josip Grgić 
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Sastanak fokus grupe započeo je uvodom o Aglomeraciji, problemima u provedbi 
strategije te predstavljanjem sudionika.  
 
Gospodin Tepić navodi da privatne šume čine 22% površine, što je oko 
600.000 ha. Šume su iznimno zapuštene. Vrijednosti šume nisu isključivo 
tržišne vrijednosti. Dakle, problem je što 22% privatnih šuma čini 80% 
požara. Problem je i u neodgovornosti vlasnika koji nisu upoznati o 
postojanju sredstava za gospodarenje šumom. Naglašen je problem što je 
2010. godine ukinuta Agencije za upravljanje privatnim šumama. 
 
Zdenko Bogović naglasio je da je mogućnost financiranja infrastrukture na 
području šuma do 100%. Uređene šume daju nove pašnjake i kvalitetniju 
šumu te posljedica toga je smanjen broj požara. Naglasio je kako je iznos 
raspoloživih sredstava smanjen na jednu trećinu a i taj iznos nije uložen na mjesto 
gdje je trebao biti. Smatra da je bitna revitalizacija suhozida i vrtača. 
 
Tomislav Dilber istaknuo je ulogu u savjetovanja za gospodarenje šumom. Složio 
se da ekonomska vrijednost šume nije njena primarna vrijednost. Parafiskalni 
namet za očuvanje šuma stvarao je budžet od 500 milijuna kuna godišnje koji je 
pao na 150 milijuna kuna godišnje. Ta sredstva će biti utrošena na 
protupožarne putove. Naglasio je ulogu šuma u zaštiti od erozija uslijed kojih 
nastaju velike štete. Hrvatske šume imaju monopol na korištenje šuma. Smatra da 
je najveći problem neriješeni imovinsko-pravni odnosi što dovodi do manjka 
investicija. Rascjepkano zemljište također je jedan od velikih problema. Vlasnici 
moraju sami preuzeti inicijativu u rješavanju statusa šuma/poljoprivrednog 
zemljišta. Naveo je kako se zakon o poljoprivrednom zemljištu ne provodi. Po 
pitanju projekata smatra da je moguće financirati protupožarne i poljoprivredne 
putove, zatim biciklističke staze, dok sređivanje zemljišnih knjiga nije moguće 
financirati iz EU fondova. 
 
Boris Pekić iz UHY savjetovanja smatra da je neinformiranost po pitanju 
financiranja velika, a da je odgovornost JLS i konzultanata u tome najveća. 
 
Marko Škopljanac smatra da je nenamjensko trošenje sredstava (izgradnja 
mrtvačnica, domjenci…) veliki problem, dok ne postoji javni prijevoz, Internet i 
slično što bi oživjelo ruralnu sredinu. Po pitanju šuma smatra da nije moguće bez 
adekvatne infrastrukture rješavati problem požara. 
 
Boris Pekić navodi da je probleme ruralnih općina moguće uvrstiti u strategiju 
razvoja. Smatra da JLS poljoprivrednike ne tretira adekvatno, a također nemaju 
saznanja što je sve u vlasništvu JLS. 
 
Antonija Gomezelj smatra da je zbog uvoza otežan plasman poljoprivrednih 
proizvoda. Alternativa je kućna dostava kao rješenje problema plasmana 
proizvoda. Smatra da je turizam uvoznik u kojem hoteli koriste uvoznu robu. 
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Također smatra da administracija i papirologija zadaju velike probleme OPG-
ovima. 
 
Marko Škopljanac iz Radošića drži da je i stočarstvu veliki problem plasmana robe 
na tržište. Disparitet cijena uništava stočarsku proizvodnju. Naglašava da je sojina 
sačma kao proizvodni input također iz uvoza. Navodi problem stočarske 
monokulture, a rješenje vidi u diversifikaciji stočarstva na različitu vrstu stoke. 
Program za ruralni razvoj RH navodi kao mogući izvor financiranja. 
Nadalje, smatra kako Europska unija svojim zakonodavstvom uništava 
peradarstvo. Ističe napuštena sela kao veliki problem. Naglašava kako stočarstvo 
nije samo u štali nego mnogo šire navodeći pojam samoodrživosti u kojem je za 
jedno grlo potreban jedan hektar. Istaknuo je vukove kao problem. Naveo 
je kako mjere poticanja poduzetnika nisu adekvatne. 
 
Božena Beljan iz Trogira ističe važnost JLS za pitanja poljoprivrede. Primijetila 
je pojavu pretvaranja poljoprivrednog zemljišta u građevinske zone kao i 
zanemarivanje poljoprivrede kao gospodarske djelatnosti (preferira se trgovina). 
Navodi kako ne postoje informacije o ulaganju u poljoprivrednu 
djelatnost. S druge strane, jedinice lokalne samouprave ističu propuste u radu 
države.  
 
Malo osoba upisuje šumarske, poljoprivredne i slične strukovne škole. 
 
Josip Plazibat smatra kako OPG-ovi ne mogu pristupiti tržnicama, što je posljedica 
preferiranja korisnika. Splitska tržnica ne daje proizvođačima certifikate (treba 
istaknuti tko je OPG, a tko trgovac). Ističe se loše vremensko tempiranje 
održavanja poljoprivrednih sajmova, to jest u vremenu kad nema proizvoda. 
Regionalna tržnica na TTTS-u funkcionira dobro.  
 
Po pitanju ribarstva treba istaknuti neusvojen operativni program za 
ribarstvo. Veliki je problem papirologija. Iskrcajna luka u Splitu je najveći 
problem, odnosno njena sezonalnost. Ribari se primaju zimi, a ne ljeti. Luka 
Brižine je idealna za ukrcajnu ribarsku luku. Županijske lučke uprave daju 
koncesije u 18 gradova. Ulaskom u EU omogućeno je poticajnu uništavanje flote, 
tzv. skraping, čime se uništavaju najveći brodovi. Međutim, problem nastaje 
kada cijena uništavanja broda poraste u rezalištu, odnosno nakon 
sklapanja ugovora s EU. Ribari nisu informirani, ni informatizirani te je potrebna 
njihova suradnja. Dupini su zaštićeni, a oni najviše kidaju ribarske mreže. Riblji 
fond se smanjuje,a time se zatvaraju ribolovna područja. Međutim, 
talijanski ribari na tim istim područjima love. 
 
Kada je u pitanju ekološka poljoprivreda treba navesti kompliciranu proizvodnju te 
malo i neuređeno tržište. Pravilnik o ekološkoj poljoprivrednoj proizvodnji se 
ne poštuje. Cjelokupan lanac plasmana robe je prepušten proizvođaču. 
 
Sastanak fokus grupe je zatvoren u 13:45h. 


